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חברות וחברים יקרים,

הנה עבר וחלף לו ביעף רבעון ראשון של שנת 2019, ואנו שמחים להפיץ חוברת זו לסיכומו. החוברת 

סוקרת את הפעילות של הנהלת הבורסה עבורכם החברים. כך נגביר את השקיפות ונעדכן אתכם 

באירועים החשובים שקרו.

הרבעון התמקד בעשייה רבה וביוזמות לקידום הענף היהלומים. ברמה הבינלאומית - יזמנו למשל 

ביקור מוצלח באנגולה במשלחת בראשות מנכ"ל משרד הכלכלה, ומנכ"ל ענקית הכרייה אלרוסה 

ביקר אצלנו בבורסה. ברמה הארצית, ערכנו לראשונה רב שיח בחירות בהשתתפות פוליטיקאים 

בכירים שסיפרו כיצד יסייעו לענף; שר הכלכלה אלי כהן הבטיח בשבוע היהלומים להעמיק את 

כאן  להיבנות  בפרויקט המגדלים העתידים  רשמנו התקדמות משמעותית  אף  היתר,  בין  הסיוע. 

במתחם הבורסה בתמיכת עיריית רמת גן וראש העיר כרמל שאמה, שהגדיל את מספר הקומות 

שייבנו למספר חסר תקדים בישראל, 120.   

כמו כן, דאגנו גם להכשרה המקצועית שלכם באמצעות קורסים מוזלים בנושאים שונים בשיתוף 

פעולה עם משרד הכלכלה ומעוף, פתחנו את הבורסה בפני ספקים חדשים וערכנו מאמצעים 

לשיפור השירות. אירחנו גם הרצאות מעוררות השראה, ציינו את חג הפורים במסיבה לילדים ועוד.

אני רוצה להודות מקרב לב לכל שותפיי לעשייה ולדרך.

אני מאחל לכולנו שהרבעון הבא יהיה פורה ומוצלח בעסקים וביוזמות לקידום הענף ולרווחת החברים.

קריאה מהנה וחג פסח שמח לכם ולכל משפחותיכם.

שלכם,

יורם דבש

דבר הנשיא



אנו רואים חשיבות גדולה מאד בהעשרת הידע המקצועי שלכם. לשם כך הכנו תוכנית קורסים שתסייע לכל העוסקים בענף היהלומים 

לרכוש כלים אפקטיביים לניהול ושיווק העסק. בתחילת השנה נפתח הקורס הראשון בשיתוף פעולה עם משרד הכלכלה והתעשייה 

ומעוף – הסוכנות לעסקים קטנים ובינוניים. הקורסים הם בנושאים מבוקשים ובמחירים נוחים. עד כה ההיענות היתה מרשימה ואנו 

מקווים ומצפים שהיא תימשך במשך השנה כולה. ברבעון התקיימו קורס שיווק ויזואלי וקורס אינסטגרם. עוד קורסים מתוכננים: קורס 

קידום ממומן בפייסבוק, קורס מסחר באמזון, מיומנויות Excel  ועוד.

2.1תוכנית קורסים לחברי הבורסה

חברת UNI קיימה מכרז אבנים מלוטשות במרכז המכרזים של הבורסה. 

נשיא הבורסה יורם דבש בירך על היוזמה ואמר כי "היוזמה מבטאת את הרעיונות החדשניים פרי יוזמתם של חברים נהדרים, דור שני 

בבורסה. זאת דמות היהלומן שאנו רוצים לראות - יוזם ומוביל שינויים בעסקיו הפרטיים עקב השתנות התנאים בענף".

7.1מכרז האבנים המלוטשות שקיימה חברת UNI במרכז המכרזים של הבורסה

האסיפה הכללית התכנסה בכדי להציג את הפעילות הענפה ולדון בתוכניות העתיד. השר לשעבר גדעון סער כיבד אותנו בנוכחותו 

והדגיש את חשיבות ענף היהלומים הישראלי בזירה העולמית. באסיפה ניתן דגש על נקיטת האחריות לסדר וביטחון הדיירים והחברים 

במתחם, כמו גם רמת השירותים הניתנים להם.

8.1אסיפה כללית של בורסת היהלומים



אירחנו בחממה הטכנולוגית משלחת בראשות שר המדע והטכנולוגיה אופיר אקוניס וראש עיריית ר"ג כרמל שאמה הכהן. ראש העיר 

ציין את החשיבות הגדולה שהינו רואה ביוזמות השונות ובפיתוחים הטכנולוגיים שמובילה בורסת היהלומים, שנחשבת לדבריו "הלב 

העסקי של רמת גן". לביקור חשיבות רבה בהידוק היחסים והקשר החם בין הבורסה לעיריית רמת גן.

9.1שר המדע וראש עיריית ר"ג התארחו בחממה

נפרדנו בכאב בתחילת השנה מחבר ההנהלה הרצל סיטון ז"ל שהלך לעולמו. 

את  ציבור.  וכאיש  שונות  ועדות  כיו"ר  הבורסה,  הנהלת  כחבר  שימש  הרצל 

התפקידים הנ"ל הוא מילא בנאמנות ובמסירות והמשיך לעסוק בעשייה ציבורית 

רבה על אף מצבו הבריאותי. טובת הבורסה עמדה לנגד עיניו תמיד. יהי זכרו 

ברוך.

ברכות לחבר ההנהלה החדש רוני שטדלר. מר שטדלר עוסק בענף היהלומים 

למעלה מ-40 שנה. הוא החל בניהול מפעל אוטומטי לליטוש יהלומים ומשמש 

כחבר בורסה מ-1988. בין היתר הוא הקים חברת תכשיטים שהונפקה בבורסת 

הוא  בנוסף  בגלם.  בסחר  מתעסק  כיום  ובארה"ב.  באירופה  סניפים  עם  ת"א, 

בעלים של פינת חי טיפולית ויו''ר מע''ש נתניה בהתנדבות.

חבר ההנהלה הרצל סיטון נפטר

מינוי רוני שטדלר לחבר הנהלה

24.1

ייצוא היהלומים רשם עלייה קלה בשנת 2018 לעומת השנה שקדמה לה, מה שהביא לאופטימיות ותקווה לעתיד הענף לאחר שנים 

רבות של משבר קשה בענף היהלומים. הירידה החדה בייצוא נעצרה. 

11.1התייצבות בייצוא היהלומים



שבוע היהלומים הבינלאומי 2019 אירח השנה כ-330 קניינים אשר הגיעו מ-30 מדינות שונות. כשליש מהקניינים הגיעו לישראל בפעם 

הראשונה כדי לקנות יהלומים. מהדיווחים בשטח נמסר כי האירוע נחל הצלחה רבה ויהלומנים רבים דיווחו על מכירות.

שר הכלכלה והתעשייה אלי כהן כיבד אותנו בנוכחותו בטקס הפתיחה, והבטיח להגביר את הסיוע והתמיכה הממשלתית בענף. 

אנו נמשיך להשקיע את כל התקציבים והמשאבים שנקבל ממשרד הכלכלה אך ורק בשיווק - המסורתי והדיגיטלי, ויש ברשותנו יוזמות 

רבות בנושא.

ביום השני של האירוע זכינו לשמוע הרצאה מפיו של מרטין רפפורט, ובערב התכנסנו כולנו לערב קוקטייל מושקע ביותר אשר התקיים 

ב"הדר דימול" וכלל הופעה מוצלחת של הזמר שלומי סרנגה.

תודה ליו"ר ועדת תערוכות עזרא בוארון, למנכ"ל הבורסה ערן זיני על ניהול האירוע ולכלל העובדים על ההתגייסות המלאה.

28-30.1שבוע היהלומים הבינלאומי ה-8 בישראל

במהלך שבוע היהלומים, בין התאריכים 27-31.1 התקיים מרכז יהלומים מלוטשים של בורסת היהלומים בניהול חברת KOIN. המכרז 

כלל מעל 10 מיליון דולר סחורה, בגדלים Plate-2 ועד מעל 20 קראט. תודה לחבר ההנהלה צביקה זמיר שארגן את המכרז.

27-31.1מכרז יהלומים מלוטשים 



הכשרת  הינה  החיוני  הקורס  מטרת  מכבי.  בבניין   23 בקומה  תכליתי  הרב  במרכז  התקיים  הבורסה  לחברי  ראשונה  עזרה  קורס 

החברים לסייע בהצלת חיים באירועי חירום.

את הקורס יזם יאיר רייכנברג, יו"ר הוועדה לקשרי רפואה שדואג לאורך כל השנה לנושא הבריאות. מנהל מרחב ירקון במד"א, חיים 

דורי, הבטיח להעמיד לרשות הבורסה רכב עם ציוד רפואי שימוקם בחניית שמשון.

10.2קורס עזרה ראשונה

בטקס חגיגי שנערך במרכז הרב תכליתי בקומה 23 של בניין מכבי, נחנך מרכז ראשון שבו יתקיימו מכירות פומביות של יהלומים. 

המרכז הרב תכליתי ישמש בנוסף לכנסים מקצועיים.

ומאובטח תחת  מסודר  באופן  יהלומים  של  פומביות  מכירות  יתקיימו  הראשונה שבה  הבורסה  הינה  הישראלית  היהלומים  בורסת 

אמצעי האבטחה המשוכללים בעולם שכיום מתקיימות רק בחברות פרטיות.

29.1חניכת המרכז הרב תכליתי למכירות פומביות



מנכ"ל אלרוסה סרגיי איבנוב התארח לראשונה בבורסה. בפגישה מנכ"ל אלרוסה הביע את מחויבותו לישראל, אשר נחשבת לשחקן 

משמעותי בשוק היהלומים לדבריו. 

בנוסף, הפגישה עסקה בהשפעת מלחמת הסחר על הענף בין ארה"ב לסין, ובחשיבות הגברת השקיפות בתחום. במסגרת הביקור, 

נערך למר איבנוב סיור בבורסה במספר מוקדים ובהם החממה הטכנולוגית, מרכז המכרזים ובחברת השיווק שעובדת מול עלי באבא.

12.2 ביקור מנכ"ל ענקית הכרייה אלרוסה בבורסה

סרן זיו שילון שנפצע בפעילות מבצעית בעזה, הגיע לבורסה והעביר הרצאה מעניינת ומרגשת אודות שיקומו המופלא ובחירתו בחיים 

על אף הפציעה הקשה שעבר. הנוכחים בהרצאה הוקסמו מאישיותו היוצאת דופן ועל הדוגמא והמופת שמבטא סיפור חייו. סיפורו 

הבלתי ייאמן מהווה מקור השראה לכולנו, כיצד הופכים את הבלתי אפשרי לאפשרי, תוך עזרה לזולת ולחברה.

17.2הרצאה מעוררת השראה של סרן זיו שילון 



לרגל יום האישה, הבורסה האירחה את אשת יחסי הציבור והמרצה הבכירה במעוף עליזה חורי שהעבירה הדרכה לעשרות חברות 

כיצד נשים יכולות לשווק את העסק שלהן בעצמן. פרחים חולקו בכניסה.

פתח את האירוע נשיא הבורסה יורם דבש, שאמר כי "אני רואה חשיבות רבה לעודד נשים להצליח בעסקים ומעריך את תרומתן 

הרבה. ישראל היא מתקדמת יחסית בנוגע למעמד הנשים, ובורסת היהלומים הישראלית בפרט. זו פעם ראשונה שיש שתי חברות הנהלה, 

בזכות ולא בשיריון: סגנית הנשיא אמה ינובר וחברת ההנהלה חני ישראל. זו גם הפעם הראשונה שיש אישה שהיא סגנית נשיא.

"בסך הכל יש שיוויוניות בבורסה, נשים ממלאות את שלל התפקידים, הן בעלות משרדים, מנהלות עסקים, מתווכות וקנייניות. אין שום 

תפקיד בבורסה שגבר עושה ואישה לא עושה, מהבחינה הזו הבורסה הרבה יותר מתקדמת מהמדינה, אבל יש עוד הרבה מה לשפר".

6.3הבורסה ציינה את יום האישה הבינלאומי

לפני למעלה משנתיים, החליטה ממשלת ישראל על מעבר למערכת "שער עולמי" - הפלטפורמה הממוחשבת החדשה לניהול סחר 

החוץ של מדינת ישראל, שתכלול את כל המשק הישראלי.  לאור הרפורמה במיסוי ותהליך הגילוי מרצון, קיבלנו דחייה של כשנתיים, 

וכעת אנו בשלבי הטמעתה. נציגי המכס הבטיחו לנו, לאחר דיונים ממושכים, כי המערכת תביא לצמצום הבירוקרטיה והבדיקה תהיה 

מדגמית. החבילות שלא ייבדקו, למעלה מ- 65%, יועברו ישירות ללקוח ע"י חברות השילוח.

 ניהול המערכת יימשך ממשרדי הפיקוח על היהלומים בבורסה. אנו בטוחים כי לאחר שלב חבלי הקליטה, המערכת תפעל ביעילות 

ולרווחת החברים.

28.2מעבר למערכת שער עולמי

מתוך כוונה לשפר את רמת השירות שהבורסה מעניקה לחבריה, התחרותיות והיעילות, החלטנו בהנהלת הבורסה להטמיע מספר 

תהליכי עבודה. בתחילת השנה ערכנו  פגישות על תוכניות עבודה לשנה הקרובה. בחודש פברואר הוצאנו קול קורא לספקים ואנו 

יוצאים במכרזים חדשים בתחומי ניקיון, אבטחה ותערוכות. כמו כן, קיימנו תהליך הערכת עובדים, בו כל עובד נדרש להעריך את עצמו 

ולעבור שיחת משוב עם המנהל הישיר שלו. בנוסף, קיימנו לאחרונה יום עיון לעובדים, במטרה לחזק בקרבם את המרכיב המקצועי, 

את הבטיחות ומרכיב השירות. אנו רואים חשיבות בהליכים אלה, בהפנמת ערכי הבורסה וגאוות היחידה שלנו, על מנת לשמור על 

סביבת עבודה מקצועית ונעימה, שתצעיד את בורסת היהלומים קדימה.

26.2תוכניות לשיפור השירות והליכי העבודה בבורסה



בטקס מרגש, העניק שר הכלכלה אלי כהן את אות היצואן המצטיין לשנת 2017. בקטגוריית היהלומים זכתה חברת יונדור של אלי 

ודורון צרויה.  זוהי גאווה גדולה עבורנו.

מהענף השתתפו בטקס נשיא התאחדות תעשייני היהלומים קובי קורן, מ"מ נשיא הבורסה חזי בלום, נשיא הבורסה לאבני חן שלמה 

אשד, סגנית המפקח על היהלומים סיגל שידלובסקי  וסמנכ"ל הבורסה ישראל וונצובסקי.

טרם הטקס, לאחר היוודע דבר זכייתם, התארחו בעלי חברת יונדור, אלי צרויה, בנו דורון, ומנהל המשרד שלומי כהן, בלשכתו של 

נשיא הבורסה וקיבלו את ברכותיו.

13.3טקס יצואן מצטיין

נשיא הבורסה יורם דבש, מנכ"ל הבורסה ערן זיני, יו"ר מכון היהלומים בועז מולדבסקי ויו"ר ועדת גלם צביקה זמיר השתתפו במשלחת 

של משרד הכלכלה לאנגולה, אפריקה. הביקור היה פרי יוזמה שלהם, אליה רתמו את משרדי הכלכלה והחוץ במטרה להגדיל את 

המסחר בין הבורסה בישראל לאנגולה.  בעקבות המפגש, סוכם כי אנגולה תקיים מכרז גלם ראשון מסוגו במרכז המכרזים של הבורסה 

בישראל. בראש המשלחת עמד מנכ"ל משרד הכלכלה שי רינסקי, בשיתוף פעולה מלא יחד עם שגריר ישראל באנגולה אורן רוזנבלט. 

10-13.3ביקור בכירי הבורסה ומשרד הכלכלה באנגולה



הבורסה חגגה את חג הפורים עם הילדים במופע של הדוד חיים ושלל פינוקים במלון סיטי טאואר. גם ילדים ממחלקת הרווחה של 

עיריית ר"ג וילדים עם מוגבלויות נהנו מהמופע. 

תודה לבן ציון שאשו, יו"ר ועדת תרבות ומשנה לנשיא, על ארגון האירוע היפה.

22.3מאות משתתפים במסיבת פורים לילדי הבורסה

ובכירים ממגוון מפלגות בקשת  רב שיח בהשתתפות מנהיגים  לראשונה בתולדותיה,  אירחה,  בורסת היהלומים  לקראת הבחירות, 

הפוליטית, בתיאטרון היהלום.

רב השיח נערך בהנחיית העיתונאית עמליה דואק בפני 550 חברי הנהלה וחברי בורסת היהלומים ולקחו בו חלק שר התיירות יריב 

לוין מהליכוד, יו"ר ועדת הכספים הרב משה גפני מיהדות התורה, עופר שלח ממפלגת כחול לבן, אבי גבאי – יו"ר מפלגת העבודה, 

שרת המשפטים איילת שקד – הימין החדש, רועי פולקמן – יו"ר סיעת כולנו, עודד פורר ממפלגת ישראל ביתנו, משה פייגלין וחברת 

הבורסה ליבי מולד ממפלגת זהות. מנכ"ל הבורסה ליהלומים ערן זיני אמר בפתח האירוע כי "אנחנו בבורסה ליהלומים נמשיך לעבוד 

במקצועיות ובשקיפות מול ח"כים, שרים וגורמי ממשל ונעשה איתם הכול לקידום הענף. הענף מתמודד כיום עם תחרות קשה מול 

ממשלות ומדינות אחרות ואנו זקוקים לסיוע מהממשלה בתחרות קשה זאת".

18.3בורסת היהלומים אירחה רב שיח בחירות עם פוליטיקאים בכירים



בעקבות פגישה מקצועית של בכירי הבורסה עם ראש עיריית רמת גן כרמל שאמה הכהן, העירייה הציגה בפני הוועדה המקומית 

לתכנון ובנייה ברמת גן את התוכנית להקמת המגדל הגבוה בישראל, "מגדל 120" ושני גורדי שחקים נוספים, בני 88 קומות ו-77 

קומות, במתחם הבורסה. התוכנית אף זכתה לתהודה בתקשורת. 

בגולת הכותרת של ביקור ראש העיר – נערך לו סיור וירטואלי בפרויקט לחידוש מתחם בורסת היהלומים במשקפי תלת מימד ע"י 

אדריכל הפרויקט אבנר ישר, שהלהיב אותו מאד. 

נשיא הבורסה יורם דבש: ״יש לנו חזון להרחבה ושדרוג של מתחם הבורסה למרכז עסקים שוקק ולמרכז עירוני שוקק לעיר רמת גן, שהוא 

לא פחות גדול ושאפתני מהחזון של בוני הבורסה בשנות ה-60, ושמחנו לגלות שראש העיר שותף לחזון הזה.  היהלומנים זקוקים לסידורי 

האבטחה הקפדניים של הבורסה, הטובים מסוגם בעולם, ומעדיפים לבצע את כל עסקיהם במתחם עסקים גדול אחד שבו עומדים 

לרשותם כל השירותים. התוכנית החדשה של ראש העיר תאפשר לנו לממש את החזון הזה. ברצוני להודות לסגני, בועז מולדבסקי, יו"ר 

ועדת נדל"ן ולמנכ"ל הבורסה ערן זיני על הובלת הפרויקט המורכב״. 

31.3שדרוג התוכנית למגדל הגבוה בישראל – במתחם הבורסה

ערכה: כרמית פלר, סייעה בהכנה: רינת פולק



חג אביב 
שמח!


